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אֵם כל הדרמות
מועצת ההתאחדות הכריעה

ההתאחדות.  מועצת  מוסכמת בישיבת  החלטת  קבלת  לאחר  כולנו,  אצל  הייתה  גדולה  הקלה  תחושת 
הרבה רגעי מתח ואף חרדה ליוו אותנו ביום סוער בבניין ההתאחדות. עכשיו צריך להפשיל שרוולים ולבצע 

עבודה מקיפה עם כל רפתן במגזר המשפחתי

מתח בין חברי הענף משני המגזרים הגיע לשיאו ביום ראשון בבוקר ה
לוקר  מתווה   - העקרונות  הסכם  לאישור  האחרון  המועד   .4.11.12
)הסכם החלב(, היה ביום ראשון אחר הצהריים. שני הצדדים נערכו לישיבה 
בלתי  כמעט  להתנגשות,  שהולכים  לכולם  ברור  היה  המכרעת,  ולהצבעה 
נמנעת, שסופה יהיה מכה קשה לארגון החקלאים המפואר ביותר בישראל. 

חברי המועצה עמדו בפני שתי בררות אכזריות

לדחות את ההסכם ואז להסתכן באיום למכות נגד, של ממשלת ישראל,   •
שכבר חתמה עליו פה אחד - פתיחת הייבוא, דוח קדמי המלא ופירוק 

התכנון בענף על כל משמעויותיו.
לאשר את ההסכם על ידי המגזר השיתופי ופיצוץ השותפות עם הרפת   •

המשפחתית, עם איום להקמת התאחדות נפרדת.
המסרונים זרמו לרפתנים, מטעם "מטה המאבק המושבי", להגיע בהמוניהם 
לבית ההתאחדות בקיסריה. כמאה רפתנים זרמו וגדשו את רחבת הכניסה 

והמתח הלך וגבר.

ימים אחדים קודם לכן, הוציא מאיר צור, מזכיר תנועת המושבים, מכתב 
המכתב  המשפחתי.  המגזר  של  המוסף(  בהמשך  )מצורף  מינימום  עמדת 
נדחה על ידי שרת החקלאות, מחוסר סמכותה לבצע שינוי. הסירוב הגביר 

את הנחישות של התנועה למנוע את ההסכם בנוסחו הקיים.

לפנות בוקר התקיימה פגישה טובה בין ולוולה, מזכיר התנועה הקיבוצית, 
לבין נציגים של המגזר המשפחתי, אך המפגש  לא הניב את הציפיות שקיוו 

מהעניין.

ודיבר  ההפגנה  למשתתפי  ירד  צור,  מאיר 
שכולל  המתגבש  ההסכם  פרטי  על  אליהם 
גם העברת כל הגידול הטבעי במכסות החלב 
)קיבוצים ומושבים( לרפתנים הקטנים, מתחת 
כל  לפורשים במשך  אחיד  מחיר  אלף,  ל-700 
תקופת ההתייעלות, פיצול הסיוע של המדינה 
לרפתנים  מענקים  וגם  לפורשים  לסיוע   -

שיגדלו ועוד

מראה ההתקבצות מחלון החקלאית דור צעיר מגיע לדשא של בניין ההתאחדות במזג אוויר נעים
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לפיצוץ  סכנה  והייתה  חיממו את המשתתפים  ועוד אחרים  מהלכים אלה 
רועם של כל המהלך והישיבה.

מעורבות גדולה ופעילות נמרצת של אבו וילן, שרת החקלאות, שר התמ"ת, 
כוונות,  לתת מכתב  נוקד  אורית  צור, הביאה להסכמת  ומאיר  בכר  יעקב 

וללוקר להבטיח גיבוי לשרה. 
נציגי הרפת הקיבוצית נעתרו לתמוך בבקשות מכתב מאיר והדרך להשגת 

ההסכם המשותף נסללה.

מאיר צור, ירד למשתתפי ההפגנה ודיבר אליהם על פרטי ההסכם המתגבש 
ומושבים(  )קיבוצים  החלב  במכסות  הטבעי  הגידול  כל  העברת  גם  שכולל 
כל  במשך  לפורשים  אחיד  מחיר  אלף,  ל-700  מתחת  הקטנים,  לרפתנים 
וגם  לפורשים  לסיוע   - המדינה  של  הסיוע  פיצול  ההתייעלות,  תקופת 

מענקים לרפתנים שיגדלו ועוד. 

בהדרגה ההתנגדות נחלשה והלכה, הסכמת מאיר צור ללכת להסדר מוסכם 
עם המגזר הקיבוצי, בגיבוי הבטחות אורית נוקד והראל לוקר, הביאה את 
המתקבצים להבין שהקרב הוכרע. מנהיגי המחאה של המושבניקים שלחו 
את המפגינים הביתה וחברי המועצה בחדר הישיבות חיכו למכתבים שיגיעו 

משושביני ההסכם.

בשעה 14.00 כולם כבר היו עייפים וחלקם כבר נסעו הביתה והשאירו ייפוי 
כוח. ארוחת צהריים הוגשה להשביע את רעבונם של חברי המועצה.

בורושק  רחל  וילן,  אבו  צור,  מאיר  בהשתתפות  הישיבה  נפתחה  לבסוף 
ויעקב בכר. עומר נוביץ, היו"ר ממושב מרחביה, ניהל את הדיון הקצר ביד 
רמה, מאיר צור הודה לכולם - לחברי הקיבוצים שהלכו לקראת חבריהם 
במושבים והסכימו לוותר על הגידול הטבעי במכסות, הוא הביע צער על 
הודה  גם  ולבסוף  הקיבוצניקים  בגנות  העיתונים  לאחד  שאמר  הדברים 
לחבריו מהמושבים, שניהלו קרב עקרוני ומהותי בהסכם שעלול היה לפגוע 

קשות בחקלאות ובהתיישבות.
החברים התבקשו לאשר את ההסכם, על אף שהמסמכים המקווים, עדיין 
ולבסוף  והמתנגדים  נשמעו דברי התומכים  בפניהם.  הוצגו  ולא  הגיעו  לא 
התקיימה הצבעה גלויה בהרמת ידיים. 24 חברים הצביעו בעד ההסכם, היו 

כמה מתנגדים וגם נמנעים.

שלטים הובאו על ידי המשתתפים ומשפחת שוורץ הגיעה בהרכב מלא

נציגי הרפת הקטנה מייחלים להסרת "רוע הגזרה"

מכתבה של שרת החקלאות, ח"כ אורית נוקד

שלום רב, 

עיקרי  את  להביא  משרדי  אנשי  את  אנחה  כי  אתכם,  לידע  ברצוני 

המעקב,  ועדת  אל   1.11.12 מיום  צור  מאיר  של  במכתבו  המבוקש 

בהתאם לסעיף 9 בהסכם העקרונות לעניין מתווה רב-שנתי לייעול 

ענף הבקר לחלב, ולדון בהם בנפש חפצה לטובת ענף החלב והעוסקים 
בו. 

בברכה, 

ח"כ אורית נוקד,  שרת החקלאות

מכתב הראל לוקר - המנהל הכללי של משרד 

ראש הממשלה

הנדון - פנייתו של מזכ"ל תנועת המושבים לשרת החקלאות מיום 
 1.11.12

בהמשך להודעתה של שרת החקלאות בנושא שבנדון, אבהיר כי אינני 

רואה מניעה, שוועדת המעקב שלפי סעיף 9 להסכם העקרונות בנושא 

מתווה רב שנתי לייעול ענף הבקר לחלב, תדון, במסגרת סמכויותיה, 

בכל נושא שיובא בפניה, לרבות הנושאים הכלולים בפנייה שבנדון. 

בברכה,
הראל לוקר

פרץ שורק מאזין בסבלנות לכאבי הרפתנים שהשקיעו והשקיעו
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המסרונים זרמו לרפתנים, מטעם "מטה המאבק המושבי", להגיע בהמוניהם 
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אווירה חגיגית לא הייתה בישיבה, תחושה כבדה של אין בררה שבוחרים 
כל  ושל  הענף  מפני העתיד של  הרבה חרדות  עם  גרועה,  בחלופה הפחות 

פרט בו.

והוחלט  מבית  קרב  למנוע  שהצלחנו  לכולנו  הייתה  גדולה  הקלה  תחושת 
ועכשיו  לבתיהם  חזרו  החברים  הצדדים.  על  מוסכמת  שהייתה  הצעה  על 
מתחילה העבודה הקשה של איחוי הקרעים מבית, הבהרת פרטי ההסכם 

והמשמעות שלו על כל רפתן.

אני ממליץ למוסדות הענף - משרד החקלאות, מועצת החלב וההתאחדות 
כולו  עובד במשרה מלאה, שתלווה את התהליך  ועדה קבועה, עם  להקים 
כל  של  סריקה  תבצע  היא  היתר,  בין  הענף.  לחברי  ברורה  כתובת  ותהיה 
היצרנים ומקומם במתווה ההסכמות ולסייע בידם, ככל האפשר, בהדרכה, 
בליווי  בנייה,  באישורי  בסיוע  חסמים,  בהסרת  ההחלטות,  קבלת  בתהליך 

הגידול ההדרגתי ובמניעת הסתבכות של רפתנים בתהליך.
המשימה כבדה, אך חיונית ביותר כדי לקדם את הענף ואת חבריו, לשיפור 

היכולות המקצועיות וכושר ההתפרנסות מהענף.

לאחר קבלת ההחלטה, על כולנו להתגייס  כדי למצות את הטוב האפשרי, 
במציאות החדשה, ולחזור למערכת היחסים המופלאה שהייתה בין החברים 

בענף, שתרמה הדדית לכל אחד מאתנו.

יחד נצליח לעבור את הקשיים 
 .בצורה הטובה ביותר

להתגייס   כולנו  על  ההחלטה,  קבלת  לאחר 
במציאות  האפשרי,  הטוב  את  למצות  כדי 
החדשה, ולחזור למערכת היחסים המופלאה 
הדדית  שתרמה  בענף,  החברים  שהייתה בין 

לכל אחד מאתנו

בינתיים למעלה הצליחו להגיע להסכמות ואף ללחוץ ידיים

מאיר מסביר את עיקרי המתווה המוסכם עם הקיבוצים והממשלהכל המפגינים מתקבצים סביב מאיר צור

המשימה של כל צד "למכור" את ההסכמות למגזר שלו

החלטת מועצת ההתאחדות
ב-19.10.2012,  שנחתם  העקרונות  הסכם  את  מאשרת  המועצה  הידוע גם כ"מתווה לוקר".1. 

לוועדת המעקב  צור  מאיר  להעביר את מסמך  המועצה ממליצה  כעמדת התאחדות מגדלי בקר.2. 
את  מקבלת  החקלאות  שרת  כי  לפניהם  רושמים  המועצה  חברי   .3
עיקרי מכתב מאיר צור ותפעל להגשמתו בוועדת המעקב, כעמדת 

משרד החקלאות, מועצת החלב והתאחדות מגדלי בקר.
הנציג המוסכם על ההתיישבות כיו"ר ועדת המעקב הוא מאיר צור,  מזכיר תנועת המושבים.4. 
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